
Geachte leden van de Tweede Kamer, 
In het concept AMvB Boa komt de voorgehouden wijziging van het noodzaakcriterium naar 
veiligheidscriterium door de minister van J&V niet, dan wel onvoldoende tot zijn recht. In de 
kamerbrief van de minister, met onderwerp voortgangsbrief boa's juni 2022, schrijft de minister 
het volgende(bladzijde 3 en 4):De contouren zijn uitgewerkt van het beoogde besluit over de 
bewapeningen uitrusting van boa’s (AMvB). Dit betreft onder meer de criteria voor de 
toekenning van geweldsmiddelen. Nu is het bijvoorbeeld nog zo dat bij de aanvraag voor een 
geweldsmiddel wordt gekeken naar de frequentie en mate waarin zich in het verleden situaties 
hebben voorgedaan waarbij bewapening wenselijk was. Ook moet de boa-werkgever aantonen 
dat er sprake was van een toename van geweldsincidenten. Dit heeft ongewenste gevolgen. Als 
blijkt dat het aantal geweldsincidenten gelijk bleef of afnam, kan het geweldsmiddel worden 
ingetrokken, dit terwijl de noodzaak voor de boa om het geweldsmiddel te dragen mogelijk nog 
steeds aanwezig was. Dit vereiste vind ik niet meer passend en wil ik vervangen in de AMvB. 
Deze en de overige contouren van de AMvB zijn onderdeel van deze brief. Echter in het concept 
AMvB staat in hoofdstuk 3.2 artikel 10.3 nog steeds de volgende tekst:3. Onze Minister kan bij 
de beoordeling van de aanvraag tevens informatie over de frequentie 
en mate waarin zich in het verleden situaties hebben voorgedaan waarbij bewapening wenselijk 
was geweest betrekken. Derde lid: De minister kan bij de beoordeling van de noodzaak tot het 
bewapenen van een boa naast de in het tweede lid genoemde aspecten, ook de frequentie en 
mate waarin zich in het verleden situaties hebben voorgedaan waarbij bewapening wenselijk 
was geweest betrekken. Het belang van concrete informatie hieromtrent neemt toe, naarmate 
het verzochte wapen meer letsel en/of pijnpotentieel heeft. Zo zal bij de aanvraag om te 
beschikken over een vuurwapen strenger worden gekeken naar beschikbare informatie 
hieromtrent dan bij de aanvraag om te beschikken over een korte wapenstok. Daarnaast staat 
er in het concept: Er dient terughoudend te worden omgegaan met het toekennen van wapens 
aan boa’s. De aanwending van een wapen door een boa raakt immers aan het recht op leven, 
de onaantastbaarheid van het lichaam en de lichamelijke integriteit. Voor de goede orde, er is in 
de praktijk geen verschil tussen aanwenden en gebruik van geweldsmiddelen tussen een Boa of 
politie. De ambtsinstructie, het subsidiariteit- en proportionaliteitsbeginsel is voor beide 
opsporingsambtenaren namelijk gelijk, en worden gelijk beoordeeld. Daarbij geldt dat deze 
verschillende opsporingsambtenaren, gelijke mensen zijn. Uit niets in het concept AMvB blijkt 
dat er wijzigingen zijn doorgevoerd die de minister van J&V de kamer heeft voorgehouden. 
Hierbij wil ik u de letterlijke woorden van de minister tijdens een commissievergadering 
Veiligheid, d.d. 23 februari 2023, voorhouden: ,,Over de groene Boa’s en dat ging over het 
noodzaakcriterium, en dat staat misschien even los van dit debat. Dat gaat over: Nog niet zo 
lang gelden was het zo, als een groene Boa bewapend was, en dat kan. Groene Boa’s kunnen 
onder omstandigheden een wapen dragen. Dan werd er gekeken naar hoe vaak heb je het 
wapen afgelopen tijd moeten gebruiken, en het antwoord was nooit. Dan werd er gezegd: dan 
had je het waarschijnlijk niet nodig gehad, en dan pakken we het weer van je af. Dat is wat we 
gaan veranderen. Geweldsincidenten zijn niet meer leidend, en we verwachten dat de AMvB in 
het tweede kwartaal van dit jaar naar de Tweede Kamer komt. En dan gaan we dus veranderen 
dat gevaarsetting leidend is, en niet geweldsincidenten. Voor diegene die dit onderwerp volgen 
dan is dit een grote verandering en een grote opluchting ook voor Boa’s die dit een bijzondere 
frustrerende situatie vinden waar ik het volledig mee eens ben.” 



Mijn hoop is gevestigd op u, leden van de Tweede Kamer om kritisch te kijken naar het concept 
en de minister er op te wijzen de voorgehouden wijzigingen te laten doorvoeren en daarmee het 
concept te laten aanpassen. In het belang van handhavend Nederland, en met name die van de 
groene Boa voor een ieders belang bij een heel, veilig en schoon buitengebied.  
Hoogachtend, 
 
Jan van Belzen 
Groene Boa 
 


